
Pracovní skupina Programu regenerace
13.3.2o2o
zápis ze sch zky
P ítomni:
Vladimír Richter, Ji í Lízler, Martin Šnorbert, Jan Luštinec, Jana Nonnerová, Petra Fišerová
Omluveni:
Aleš Kožnar, Tomáš Kesner, René Brož, Alexandr Holub
Hosté:
David Hlaváč, David Ulrych, Vladimír Vinklá

Poznómka vodem: schťlzka probíhala den po vyhlášení nouzového stavu a t i dny p ed vyhlášením
celorepublikové karantény z d vodu pandemie koronavirem. Zópis byl sestoven následně. Mnohé procesy se
v celé zemi zpomalily, stejně jako tok informací a peněz, vyhlídky na změnu stavu jsou nejisté. V ,stupy

z dnešní schťtzky mohou b, t těmito skutečnostmi poznamenány.

1. Haklova hrobka

Paní Matějková, majitelka Haklovy hrobky, nabídla na minulé sch zce Haklovu hrobku městu. Obě strany
se měly následně sejít a up esnit podrobnosti. Pan starosta informoval p ítomné, že se dosud paní Matějková
neozvala a sch zka neproběhla. P ítomní doporučují oslovit paní Matějkovou a znovu vyzvat k domluvení
schrizky s vedením města ve věci p evodu hrobky (zajistí oddělení PP).

Oddělení památkové péče se nepoda ilo zajistit klíč od hrobky (není ani u správce h bitova, ani
v kancelá i majetkového odboru, ani v kancelá i PP, nemá ho ani kameník J. Kynčl). P ítomní doporučují
v této věci oslovit paní Matějkovou (zajistí oddělení PP/. Stále platí, že členové pracovní skupiny doporučují
p ed p edáním hrobky zjistit její technick, stav. Je pot eba zajistit klíče od hrobky a hrobku prozkoumat.

2. Program regenerace - akce obnovy k podpo ení

Kvóta vProgramu regenerace MPR a MPZ je podle nového rozpisu MK ČR pro rok 2O2O pro Jilemnici
725 tis. Kč. Oddělení památkové péče navrhuje financovat/podpo it z Programu regenerace dále uvedené
akce obnovy (podrobnosti rozepsány v tabulce). Platí p itom takováto omezení: min. podíl města: LO Yo, mln.
prost edky vlastníka: 4OoÁ, max. dotace: 50 %, min. v še p íspěvku MK Čn: SO tis. Kč.

objekt práce vlastnictví celkové uznatelné
náklady

MK ČR město vlastník

škola č.p.

288
uiměna krytiny, ||

etapa
Město Jilemnice L 443 107 Kč 625 000 Kč

|e 43,4 Yo)

8I7 107 Kč
(= 56,6 Tol

chalupa
č.p. 118

oprava zděné
p ístavby

Jana Šaldová (FO) L L23 197 Kč 50 000 Kč
(= 4,5 %ol

160 000 Kč
(= L4,2 %l

913 197 Kč
(= 8L,3 %l

kostel sv.

Vav ince
oprava korunní Ímsy Řrr Jilemnice

děkanství (církev)
108 000 Kč 50 000 Kč

(= 47 o/o|

11 000 Kč

(= I0 %l

47 000 Kč

(= 43 %l

Členové pracovní skupiny souhlasí s využitím kvóty z Programu tak, jak je uvedeno v tabulce.

3. Wužití b va!é městské spo itelny, knlhovna

25.2.2020 proběhl pracovní seminá pro zastupitele, na kterém byly stručně p edstaveny projekty a
studie povětšinou již hotové a p ipravené k využití. Po prezentaci byl podrobněji projednáván záměr
revitalizace areálu osp a celá schrjzka tak nabrala zcela nečekan, směr. zámér využití budovy b valé městské
spo itelny byl spolu s ostatními prezentován jen ve stručnosti.
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Na dnešní schůzce přítomní upozorňují, že je potřeba rozdělit L| ,,zójem lméstal o budovy bývalé
městské spořitelny a 2| ,,využitíbudovy b,ývalé městské spořitelny". Důsledně je pak nutné oddělovat i téma
,,knihovna".

Ke knihovně uveďme, že kontakt na dr, Víta Richtera zprostředkoval D. Hlaváč. Ten přítomné informoval,
že je na 7. 4. svoláno neveřejné plánovací setkání, kterého se budou účastnit zástupci knihovny v Bolaticích
(malé 4,5 tis. městečko, 2 knihovnice), osobně přijede také dr. Vít Richter. Na toto neveřejné luzavřenél
jednání budou přizvány osoby z: 1/ vedení města, 2/ vedení knihovny, 3/ komise kultury a školství, 4/
lniciativy za jilemnickou knihovnu. Na předmětném schůzce bude probíráno téma ,, Co je to moderní
knihovna?". Výstupem z neveřejné diskuze by měly b,it varianty vhodné pro Jilemnici. Ty pak budou následně
představeny zastupitelům a veřejnosti.

Pan starosta k záměru využití spořitelny uvedl, že v celorepublikovém stavu nouze nebude na schůzi
zastupitelstva města prostor pro otázku po zájmu o získání budovy blývalé městské spořitelny do vlastnictví
města. V aktuální tíživé situaci je třeba vyčkávat. Naprosto není jasné, co se v následujících týdnech stane
mimo jiné s cenami nemovitostí. Záměr odkoupit budovu, resp. prezentovat tuto transakci zastupitelům
města bude pracovní skupině opakovaně připomínán (zajistí oddělení PP).

4. Aleje, cesty

Na minulé schůzce představil D. Hlaváč přítomným vtýsledky svého průzkumu ve věci možnostj obnovy
cest, resp. alejí podél cest v Jilemnici a v nejbližším okolí Jilemnice. Zámér bude rozpracován podrobněji
(zajistí oddělení PP)- úkol trvá. Součástí rozpracování tématu je i promyšlení návaznosti na územní plán a

popřípadě příprava doporučení změny Út.

D. Hlaváč připomněl, že je vhodné záměr neodkládat, má-liještě v roce 2020 město Jilemnice vypovědět
nějakou smlouvu, je tak nutné učinit do října 2020.

J. Lízler v souvislosti s úpravou stezek v okolíJilemnice připomněl, že by se město Jilemnice mělo snažit
získávat vytipované pozemky dřív než zemědělské družstvo (dlouhodobý úkol pro majetkov,ý odbor).

5. Osvětlení tzv. starého hřbitova

Pan Heřmánek, jehož pozemek sousedí s komunikací u tzv. starého hřbitova, opakovaně zjišťuje, zda
bude lokalita nasvícena veřejným osvětlením. PodzemníkabelVO do lokality přiveden byl.

Přítomní se shodli na tom, že by o způsobu (ne)osvětlení tzv. starého hřbitova měli rozhodnout autoři
projektu. Ty osloví oddělení PP. Přítomní se domnívají, že má-li být prostor osvětlován, tak spíše decentně
(např. svítidly umístěnými pod lavičky), možné je též doporučit úpravu režimu svícení (léto/zima) apod.

6. Socha sv. Barbory

Proběhla jednání s římskokatolickou farností (ŘXr - děkanství Jilemnice) ohledně možnosti předání
sochy sv. Barbory městu. Podle nejnovějších informací ŘKr s předáním sochy váhá, nechce společně se
sochou městu předat p.č. 14.

Pracovníci oddělení památkové péče upozorňují na tristní stav sochy a na nutnost provést
restaurátorský zásah na soše co nejdříve.

Přítomní se dohodli, že bude ŘrP - děkanství oslovena ve věci převodu sochy sv. Barbory i s p.č. 14 v k.ú.

Jilemnice ještě jednou, tentokrát písemnou formou (zajistí oddětení PP).

7. Pamětní deska prof. Marka

J. Lízler připravil návrh tvaru a velikosti pamětní desky prof. František Marek. Oddělení PP v co nejbližší
době zajistí termín schůzky s paní Janou Rulcovou, ředitelkou turnovské SUPŠ, ve věci rnýroby desky
(materiály, termíny, cena). Podobně jako u pamětní desky S. Zindulky lze předpokládat, že se slavnostní
odhalení pravděpodobně neuskuteční v původně plánovaném termínu (8. září). D. Hlaváč připomněl, že
Jilemnický okrašlovací spolek zamýšlí vyrobit také pamětní desku Rudolfa Kazdy (možno též projednat na
schůzce v turnovské SUPŠ?).
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Trvaiící úkoly z minulých schůzek:

V 3lL4. 2. 2O2O (jabloně a jeřáby podél příjezdové komunikace do města)

oslovit vedoucího odboru dopravy krajského úřadu Libereckého kraje ve věci obnovy
jabloňové a jeřábové aleje podél příjezdové komunikace (ll/286) do města v souvislosti s plánovanou

rekonstrukcí přilehlé komunikace.

V7lL4.Z.2020 (informačnítabule na tzv, starém hřbitově)

Do revitalizovaného pro§toru tzv. starého hřbitova se vstupuje otvorem k nové betonové zdi. Na ni by
měla brýt umístěna nová informační tabule. Stručné informace k projektu připravilo oddělení památkové
péče. Text k historii slíbil p ipravit
tabule (materiál, rozrněry) a její umístění.

. Po dokončení návrhu textu tabule bude projednána podoba

U 9|L4. 2. 2O2O (pamětní deska Stanislava Zindulky)

J. Luštinec kontaktoval paní Cupákovou, majitelku domu č.p. 68, ohledně uvažovaného umístění pamětní
desky p. Stanislava Zindulky, kontakt p edal návrh umístění parnětní

desky s paní Cupákovou osobně. {S ohledem na ,,nouzou, stav" a pokročilou dobu je témě jisté, že se bude
pamětní deska odhalovat nejd íve v roce následujícím. Pamětní deska pana Zindulky měla b t p vodně
odhalena v den jeho narození, 5. května.)

Doporučení radě města: --

Doporučení zastupitelstvu města: Rozhodne-li se město v rámci Programu regenerace MPR a MPZ
podpo it akci obnovy kulturní památky v jiném než obecním vlastnictví, je dle pravidel Programu povinno
p ispět na tuto akci min. tO % z uznateln, ch nákladti akce. Takov, p íspěvek je v p ípadě dotace vyšší než 50
tis. Kč možné udělit pouze se souhlasem zastupitelstva města. Dlouhodobou praxí Programu je schvalování
p íspěvku ZM v rámci programu i v p ípadě částky nižší. Pracovní skupina doporučuje ZM podpo it akce
obnovy KP č.p. 118 a kostela sv. Vav ince tak, jak je uvedeno v, še (bod 2 tohoto zápisu).

P íští sch zka pracovní skupiny Programu regenerace se u kuteční

9. 4. 2020v 9:30v kancelá i staro ty(10. 4.jevelk pátek} BUDE UPŘESNĚ\IO

Program p íští sch zky:

- rikoly z minul, ch schťrzek

- rjpravy interiér školy č.p. 288 ( soupis p edpokládant ch prací}

- reklamy v Jilemnici

- Dny evropského dědicwí2O2O

- jmenování nového člena pracovní skupiny, p, Davida Ulrycha, vedoucího Krkonošského muzea v Jilemnici

sepsaia: Petra FiŠerov , 25. 3. 2020

schvólil: Jí í Lizler, p edsedah,W
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